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Geachte leden van de raad, 
 
Met deze brief informeren wij u over het voornemen om 46 populieren te vervangen aan de Walter 
Kollolaan in Leidsche Rijn vanwege onveilige situaties vanwege verregaande wortelopdruk. Voor de 
bomen wordt een kapvergunning aangevraagd. Er zullen nieuwe bomen van een ander soort op deze 
plekken gepland worden. De omwonenden van de Walter Kollolaan zullen betrokken worden bij de 
plannen voor herplant.   
 
Aanleiding  
In de Walter Kollolaan, een lange doorgaande route in Terwijde, is aan beide zijden van de weg de 
veiligheid voor met name voetgangers in het geding. Dit is een gevolg van een verregaande 
wortelopdruk van de grote populieren die de straat aan twee kanten flankeren. De wortelopdruk speelt 
al een jaar of acht en de wortels groeien ook tot in de tuinen van bewoners. Ondanks dat we de 
afgelopen jaren meermaals maatregelen (o.a. opknappen van de verharding) hebben getroffen, lukt 
het niet om een langdurige veilige situatie voor voetgangers te realiseren. Wanneer de populieren 
blijven staan en de wortelgroei doorgaat, wordt het bovendien steeds moeilijker om 
veiligheidsmaatregelen uit te voeren.  
 
Huidige maatregelen tegen wortelopdruk 
Op dit moment wordt de stoep jaarlijks opgehoogd om de effecten van de wortelopdruk tegen te gaan. 
Dit kan niet veel langer meer gedaan worden. Wortels blijven aan de oppervlakte komen op zoek naar 
lucht en voeding. Door het ophogen van de stoep zal deze uiteindelijk te hoog worden en daarmee 
onbegaanbaar voor voetgangers. De kosten bedragen jaarlijks tussen de 20.000 en 30.000 euro om 
de stoep op te knappen. 
 
Verplantbaarheid 
De bomen zijn niet verplantbaar. Door het uitgebreide, oppervlakkige wortelgestel kan geen goede 
kluit gemaakt worden om de bomen levensvatbaar te verplanten. Er zouden te veel wortels gekapt 
moeten worden, waardoor de bomen het op een nieuwe locatie niet gaan overleven. 
 
Viertrapsraket boomwortelopdruk 
Bomen kappen we in Utrecht alleen als het noodzakelijk is en er bijvoorbeeld onveilige situaties 
ontstaan. Voor de omgang met worteldruk geldt als basis de viertrapsraket ‘omgang wortelopdruk’ uit 
het Bomenbeleid. Deze afweging is de standaard werkwijze om tot een oplossing bij wortelopdruk te 
komen. Uitgangspunt bij de viertrapsraket is het zo lang mogelijk behouden van bomen. Bomen die 
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wortelopdruk veroorzaken zijn over het algemeen gezonde bomen. Deze willen we zo lang mogelijk 
behouden. Voor de Walter Kollolaan is de viertrapsraket uiteraard voor de afweging gebruikt.  
Als we de viertrapsraket doorlopen komen we tot de volgende conclusies: 
 

1. Opknappen van de verharding. Dit is de huidige werkwijze en gebeurt door het ophogen 
van de stoep. Op deze locatie wordt het ophogen van de stoep steeds moeilijker uitvoerbaar. 
Daarnaast kunnen we deze ad-hoc maatregel niet tot in lengte van jaren nemen: de stoep 
wordt te hoog en daardoor uiteindelijk onbegaanbaar. 

2. Technische oplossingen en standplaatsverbetering. Het verwijderen van wortels of het 
plaatsen van wortelschermen is niet mogelijk, omdat de wortels zo breed en oppervlakkig zijn 
vertakt dat weghalen van wortels of plaatsen van wortelschermen zeker tot instabiliteit van de 
bomen zal leiden en daarmee tot risico op omvallen. 

3. Zoeken naar functieverandering. Met de afdeling Verkeer zijn verschillende mogelijkheden 
onderzocht om de stoep op te heffen of te wijzigen. Hieruit is gebleken dat het op deze locatie 
niet mogelijk is voetgangers op een andere wijze dan op een vrij liggende stoep veilig aan het 
verkeer te laten deelnemen.   

4. Plan van aanpak vellen en herplant. Uiteraard vervangen we in deze situatie de bomen 
voor nieuwe bomen, volgens de uitgangspunten van herplant naar waarde. Hierop wordt ook 
getoetst bij de vergunningaanvraag. Met deze maatregel kunnen we aan de kant van de 
woningen een nieuwe goede situatie maken voor de nieuwe bomen met een betere 
groeiplaats en technische voorzieningen, om wortelopdruk in de toekomst te voorkomen. 

 
Communicatie  
Gelijktijdig met de publicatie van deze raadsbrief informeren we bewoners met een wijkbericht over de 
voorgenomen kap. We organiseren ook een wijkinformatiebijeenkomst. Daarbij willen we 
onderzoeken wat de mogelijkheid is om bewoners te laten meedenken over de boomsoortkeuze. Na 
het maken van een herplantplan, vragen we de velvergunning aan. Het streven is de periode tussen 
het vellen van de populieren en de herplant zo kort mogelijk te laten zijn. 
 
Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Utrecht, 
 
 
 
de secretaris,     de burgemeester, 
 


